

Bishop Alberto Rojas shares post-election message with the faithful

Dear Brothers and Sisters in Christ,
Peace and well-being to you!

We have come through a national election and Donald Trump was chosen by the people as our next president. I congratulate President-Elect Trump on his victory, and I ask that all join me in prayer for him as he prepares to take leadership of our country in these challenging times. I know that some people are probably very pleased by the outcome of the election and others may be quite upset by it. As you know, our country is polarized more than ever and, sadly, somehow this extends to our Church, we are members of society. But if we look at this election and its results through the lens of our Catholic faith, we know that we have met our responsibility to participate as faithful citizens. We have formed our conscience and looked at the issues and how they relate to Catholic social teaching and the morals of our Church, and we have cast our vote. If we have done this, we can, and should, be at peace with the result. Let us pray for our new president, support him when his policies reflect our Catholic values, and voice our concern when his policies contradict our values.

As I noted in my pre-election message, the Catholic Church does not align with the Democratic Party or the Republican Party, and so we should not try fit our faith within the tenets of our preferred political party. Rather, it should be the other way around. Many people would like to see the Catholic Church acting like a political party, but we are not a political party. We are the Church of Christ Jesus, guided by Gospel values.

The election may be over but our responsibility to participate in the civic process by advocating on moral issues that are being impacted by public policy is not. There is certainly no shortage of those issues facing us: protection of the unborn, reform of immigration policy to protect the life and dignity of our migrant brothers and sisters, standing up for family values and parental rights, addressing the climate crisis and ensuring access to quality health care and education for all, among many others. We will need to make our positions clear to President Trump and to lawmakers at all levels of government on these issues and others in the coming months and years.

Finally, let us remember, in the aftermath of this contentious election season, that all of our brothers and sisters are worthy of our respect and civil treatment, regardless of who they voted for on Nov. 5. Let us remember, as Catholic Christians, we live by Gospel values. So, there should be no place for violence or lawlessness as a response to the result of this election. It has truly been a blessing that we were able to be part of choosing our next president. Let us pray for President-Elect Trump and for our country. May the Holy Spirit inspire and strengthen us all with wisdom and love as we begin this new chapter and may God's will be done.

El Obispo Alberto Rojas comparte con los fieles un mensaje postelectoral

Queridos Hermanos y Hermanas en Cristo,
¡La Paz y bienestar esté con ustedes!

Hemos pasado por una elección nacional y Donald Trump fue elegido por el pueblo para ser nuestro próximo presidente. Felicito al Presidente electo Trump por su victoria y les pido a todos que se unan conmigo en oración por el mientras se prepara para tomar liderazgo de nuestro país en estos tiempos difíciles. Sé que algunas personas probablemente están muy contentas con los resultados de la elección mientras que otras están decepcionadas. Como saben, nuestro país está más polarizado que nunca y, tristemente, esto se extiende a nuestra Iglesia, somos miembros de la sociedad. Pero si miramos esta elección y sus resultados desde la perspectiva de nuestra fe Católica, sabemos que hemos cumplido con nuestra responsabilidad al participar como ciudadanos fieles. Hemos formado nuestra conciencia y analizado los asuntos y como se relacionan a la enseñanza social Católica y la moralidad de nuestra Iglesia, y hemos emitido nuestro voto. Si hemos hecho esto, podemos, y debemos, estar en paz con el resultado. Oremos por nuestro nuevo presidente, apoyémoslo cuando sus políticas reflejan nuestros valores Católicas y expresemos nuestra preocupación cuando sus políticas contradicen nuestros valores.

Como expresé en mi mensaje antes de las elecciones, la Iglesia Católica no se alinea con el Partido Democrático ni con el Partido Republicano, por lo que no debemos de encajar nuestra fe en los principios de nuestro partido político preferido. Más bien, debería de ser de la otra manera. Muchas personas quisieran ver a la Iglesia Católica actuar como un partido político, pero no somos un partido político. Somos la Iglesia de Jesucristo, guiada por los valores del Evangelio.

Las elecciones pueden haber terminado pero nuestra responsabilidad de participar en el proceso cívico al abogar sobre los asuntos morales que están siendo impactados por la política pública no ha terminado. Sin duda, existen muchos asuntos que enfrentamos: la protección de los no nacidos, reforma de las pólizas migratorias para proteger la vida y la dignidad de nuestros hermanos y hermanas migrantes, defender los valores familiares y los derechos de los padres, abordar la crisis climática y asegurar acceso a cuidado de salud de calidad y educación para todos, entre muchos otros. Tendremos que dejar nuestras posiciones claras al Presidente Trump y a los legisladores en todos los niveles del gobierno sobre estos asuntos y otros en los meses y años venideros.

Por último, recordemos, tras esta polémica temporada electoral, que todos nuestros hermanos y hermanas son dignos de nuestro respeto y trato civil, sin importar por quien votaron el 5 de noviembre. Recordemos que, como Cristianos Católicos, vivimos según los valores del Evangelio. Por lo tanto, no debería haber lugar para la violencia y el desorden como respuesta al resultado de esta elección. Ha sido una verdadera bendición poder participar en escoger nuestro próximo presidente. Oremos por el Presidente Electo Trump y por nuestro país. Que El Espíritu Santo nos inspire y nos fortalezca a todos con sabiduría y amor al comenzar este nuevo capítulo y que se haga la voluntad de Dios.